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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Valójában miért nem kap kompenzációt Szombathely?"

Tisztelt Miniszter Úr!

A  kormány  a  válságra  hivatkozva  az  önkormányzatoktól  óriási  mennyiségű  pénzt  vett  el.
Szombathely esetében az iparűzési adó felezése és a gépjárműadó elvonása miatt komoly hiánya
van a költségvetésének. Az elmúlt hónapokban ez összesen 3,6 milliárd forint kiesést jelentett a
városnak.  A kormány először  hitegette  az  önkormányzatokat,  hogy az  elvont  bevételeiket  majd
visszakapják.

A kompenzáció mértékét elvileg a városok egy főre jutó adóerő-képességéből számítják ki. Ebben
szerencsére Szombathely elől jár, a nyolcadik helyet foglalja el országosan nézve. Ez az ott dolgozó
emberek és a helyben működő vállalkozások sikerének tudható be.

A szombathelyiek büszkék lehetnek a sikeres és jól teljesítő városukra. Ugyanakkor Szombathellyel
az Önök szemében egy probléma van, mégpedig az, hogy ellenzéki vezetésű.

Az elvonások utáni napokban Győr és Székesfehérvár is 1,3 milliárd forint szabadfelhasználású
kárpótlást  kaptak  az  államtól.  Mindez  annak  ellenére  történt,  hogy  az  egy  főre  jutó  adóerő-
képességben mind a két város megelőzi Szombathelyt. A vak is látja, hogy ez azért történhetett meg,
mert kormánypárti városok.

Most fél évvel az elvonásuk után kiderült, hogy pontosan mennyi támogatás jár Szombathelynek.
Nulla forint. Semmilyen kompenzációra nem számíthat a város és az ott élő emberek.

Én erre egész egyszerűen egyetlen magyarázatot látok. A rangsort nem a városok pénzügyi helyzete
alapján állították fel hanem, hogy ki szavazott Önökre a legutóbbi önkormányzati választásokon.
Azoknak a városoknak a lakóit büntetik jelenleg, akik többségben az ellenzékre voksoltak.



Arra kérem a Miniszter urat, hogy adjon nekem magyarázatot arra, hogy Szombathely valójában
miért nem kap kompenzációt az elvonások után?

Valamint  érdeklődnék,  hogy  az  általam  feltett  kérdésekkel  Hende  Csaba  megkereste-e  Önt  a
szombathelyiek érdekében?

Válaszát várva.

Budapest, 2021.05.27.

Tisztelettel,

Ungár Péter

LMP
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